

UNIVERSITI MALAYA  
PERAKUAN KEASLIAN PENULISAN

Nama : TRIYO SUPRIYATNO (No.K.P/Pasport): N086291  
No. Pendaftaran/Matrik : PHA 070051  
Nama Ijazah : DOKTOR FALSAFAH  
Tajuk : AKHLAK GURU BESAR  
SEKOLAH RENDAH ISLAM DI MALANG  
INDONESIA  
Bidang Penyelidikan : PENDIDIKAN ISLAM

Saya dengan sesungguhnya dan sebenarnya mengaku bahawa:

- (1) Saya adalah satu-satunya pengarang/penulis Hasil Kerja ini;
- (2) Hasil Kerja ini adalah asli;
- (3) Apa-apa penggunaan mana-mana hasil kerja yang mengandungi hakcipta telah dilakukan secara urusan yang wajar dan bagi maksud yang dibenarkan dan apa-apa petikan, ekstrak, rujukan atau pengeluaran semula daripada atau kepada mana-mana hasil kerja yang mengandungi hak cipta telah dinyatakan dengan sejelasnya dan secukupnya dan satu pengiktirafan tajuk hasil kerja tersebut, serta pengarang/penulisnya telah dilakukan di dalam Hasil Kerja ini;
- (4) Saya tidak mempunyai apa-apa pengetahuan sebenar atau patut semunsabahnya tahu bahwa penghasilan Hasil Kerja ini melanggar suatu hak cipta hasil kerja yang lain;
- (5) Saya dengan ini menyerahkan kesemua dan tiap-tiap hak yang terkandung di dalam hak cipta Hasil Kerja ini kepada Universiti Malaya (UM) yang seterusnya mula dari sekarang adalah tuan punya hak cipta di dalam Hasil Kerja ini dan apa-apa pengeluaran semula atau penggunaan dalam apa juga bentuk atau dengan apa juga cara sekalipun adalah dilarang tanpa terlebih dahulu mendapat kebenaran bertulis dari UM;
- (6) Saya sedar sepenuhnya sekiranya dalam masa penghasilan Hasil Kerja ini saya telah melanggar suatu hak cipta hasil kerja yang lain sama ada dengan niat atau sebaliknya, saya boleh dikenakan tindakan undang-undang atau apa-apa tindakan lain sebagaimana yang diputuskan oleh UM.

Tandatangan Calon

Tarikh:

Diperbuat dan sesungguhnya diakui di hadapan,

Tandatangan Saksi

Tarikh:

Nama : Profesor Madya Dr. Wan Hasmah Wan Mamat

Jawatan: Fakulti Pendidikan Universiti Malaya

## PENGHARGAAN

Alhamdulillah Rabbil Alamin, atas limpah dan izin Allah SWT, tesis ini Berjaya disiapkan. Di sini, saya hanya termampu mengucapkan jutaan terima kasih khususnya kepada:

Penyelia tesis, Profesor Madya Dr. Wan Hasmah Wan Mamat yang telah menyediakan masa untuk memberi tunjuk ajar, panduan, kritikan, komen, nasihat dan menghidupkan semangat saya dari awal hingga ke akhir pengajian ini. Kesediaan beliau untuk mengarungi suka-duka perjalanan yang panjang ini amat mengharukan saya. Sesungguhnya, penyeliaan beliau menjadi inspirasi dan teladan yang amat berkesan di hati saya.

Dekan dan Timbalan Dekan Ijasah Tinggi Fakulti Pendidikan, Universiti Malaya; Profesor Madya Dr. Mariani MD. Nor , Profesor. Dr. Esther Sarojini Daniel yang telah memberi sokongan dan bantuan dalam penulisan tesis ini.

Para Pengerusi dan Panel Seminar I dan II, iaitu Dr. Ghazali Darussalam, Dr. Zawawi, Dr. Zaharah Hussin, Dr. Ahmad Azhar dan Profesor Madya Wan Hasmah Wan Mamat yang telah memberi cadangan yang amat berharga dalam penyempurnaan kajian saya ini.

Ketua Jabatan Asas Pendidikan dan Kemanusiaan Fakulti Pendidikan Universiti Malaya, Dr. Zaharah Hussin yang telah memberi semangat dan dorongan kepada saya untuk menyelesaikan pengajian ini. Selain itu, kepada staf-staf beliau, Kak Aida dan Kak Ita yang telah membantu dan memberi perkhidmatan yang baik dan telus sehingga saya dapat menyelesaikan pengajian ini.

Staf daripada Timbalan Dekan Ijasah Tinggi Fakulti Pendidikan Universiti Malaya, Kak Habibunisah dan Khairul Amilin yang telah membantu dan memberi perkhidmatan yang baik dan telus sehingga saya dapat menyelesaikan pengajian ini.

Pihak Perpustakaan Universiti Malaya kerana sentiasa melayani permintaan saya bagi menyelesaikan pengajian ini.

Empat orang guru besar Sekolah Rendah Islam di Malang Indonesia yang telah memberi kebenaran kepada saya untuk menjalankan kajian ini dan keempat-empat guru besar dari empat buah Sekolah Rendah Islam tersebut yang telah menyediakan masa untuk terlibat dalam kajian ini.

Pimpinan Wilayah Muhammadiyah Jawa Timur dan Pimpinan Daerah Muhammadiyah Bandar Malang yang telah memberi peluang kepada saya untuk melanjutkan studi di Malaysia.

Rektor Universitas Islam Negeri (UIN) Maulana Malik Ibrahim Malang yang telah memberi kesempatan, mendorong dan memberi bantuan secara moral mahupun material kepada saya, sehingga saya dapat menyelesaikan pengajian ini.

Akhir sekali, penghargaan untuk keluarga tersayang, teristimewa untuk isteri yang tercinta, Titien Koesoemawati dan ketiga-tiga anak tersayang, Cyril Musaddad Abbud el-Aribi, Wafia Naura Adzkie, dan Danaja Titri Adzkie yang telah bersabar, yang selalu mendorong dan memberikan inspirasi kepada saya untuk dapat menyelesaikan pengajian ini. Demikian juga kepada kedua-dua orang tua saya, Baba Drs. KH. Kusnan Hadiprayitno (Allahyarham) dan Ibu Hj. Ngadijem, Baba dan Ibu mertua Letnan Kolonel Soegondo (Allahyarham) dan Hj. Timoer (Allahyarham), serta ketiga-kita kakak kandung saya, Kolonel Drs. H. R. Eko Suyatno, M.M, Ir. H. Agus Dwijo Suseno, dan Agus Dwijo Handoko.

Triyo Supriyatno